
Protokół Nr 5/24
z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury 

z dnia 17 września 2024 roku

W posiedzeniu, któremu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji- Iwona Cegiełka, udział wzięli członkowie Komi-
sji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja o stanie zatrudnienia w powiatowych placówkach oświatowych.
4. Zapoznanie członków Komisji z Uchwałą nr XXXIV/241/13 Rady Powiatu Dzierżoniowskiego z dnia 27 sierpnia 

2013r. wraz ze zmianami, w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warun-
ki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Dzierżoniowski.

5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu.
6. Sprawy bieżące.
7. Zamknięcie posiedzenia Komisji.
Proponowany porządek posiedzenia wraz z materiałami radni otrzymali drogą elektroniczną, za pośrednictwem elektro-
nicznego systemu obsługi eSesja. Uwag do porządku posiedzenia nie zgłoszono.

Ad 1 Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum
Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji- Iwona Cegiełka. 
W dalszej kolejności poprosiła członków Komisji o potwierdzenie swojej obecności za pośrednictwem elektronicznego 
systemu obsługi eSesja. Na podstawie listy obecności stwierdziła, iż w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec 
składu Komisji wynoszącego 12 stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Realizacja pkt 1 została zakończona.

Ad 2 Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji
Protokół Nr 4/24 z posiedzenia Komisji z dnia 26 sierpnia 2024r. został przyjęty jednogłośnie (bez uwag): 12 głosów 
za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 2 do protokołu.
Realizacja pkt 2 została zakończona.

Ad 3 Informacja o stanie zatrudnienia w powiatowych placówkach oświatowych
Przewodnicząca  Komisji przypomniała,  że  w  materiałach  na  posiedzenie  członkowie  Komisji  otrzymali  dnia 
12 września  2024r.  (za  pośrednictwem  elektronicznego  systemu  obsługi  eSesja)  informację  Dyrektora  Wydziału 
Edukacji na temat stanu zatrudnienia w powiatowych placówkach oświatowych (BR.0012.8.5.2024). 

Przed przystąpieniem do realizacji punktu porządku obrad prowadząca obrady zwróciła się z prośbą do Wicestarosty-  
Andrzeja  Bolisęgi  o  przedstawienie  informacji  na  temat  aktualnej  sytuacji  w  placówkach  (dla  których  organem 
prowadzącym jest Powiat Dzierżoniowski) po powodzi, jaka miała miejsce podczas minionego weekendu.
Wicestarosta- Andrzej Bolisęga poinformował o szkodach w poszczególnych placówkach oświatowych. I tak:
1. Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Bolesława Chrobrego w Bielawie:
 mokra ściana w sali gimnastycznej – przecieka z fotowoltaiki,
 była zalana piwnica, ale woda już zeszła.
2. Zespół Szkół i Placówek Kształcenia Zawodowego w Bielawie:
 punktowe przecieki przy kominach na strychu, 
 przecieki na daszku papowym – w związku z tym zalane 4 gabinety na 3 piętrze w budynku głównym, 
 piwnica lekko wybiła, przecieki w jednej sali (przecieka dach papowy),
 na hali tkackiej dużo przecieków, możliwość zarwania przegniłego dachu papowego w okresie zimowym.
Radny Jarosław Florczak dodał, iż zniszczeniu uległa również wyremontowana sala fotograficzna (zalane ściany). 
3. I Liceum Ogólnokształcące im. Jędrzeja Śniadeckiego w Dzierżoniowie – nic nie zostało zalane.
4. II Liceum Ogólnokształcące im. Jana Pawła II w Dzierżoniowie:
 zalana część strychu (w trzech miejscach),
 zalana aula (najbardziej), pokój nauczycielski, gabinet 24, toaleta, 
 biblioteka, czytelnie, gabinet 36 (podeszły wody gruntowe) – wszystko od nieszczelnych gzymsów w budynku 

głównym szkoły od strony banku spółdzielczego,
 łącznik hali – szatnie cała ściana mokra, nieszczelne okna (przez sterowniki),
 pod budynkiem b – metr wody w piwnicach,
 kotłownia – nie działa pompa.
5. Zespół Szkół Nr 1 im. prof. Wilhelma Rotkiewicza w Dzierżoniowie:
 zalane całe trzecie piętro i część drugiego – od dachu,
 zalana kotłownia (Mickiewicza 8),
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 w archiwum podeszły wody gruntowe.
6. Zespół Szkół Nr 2 im. prof. Tadeusza Kotarbińskiego w Dzierżoniowie – ogólnie niewielkie szkody:
 w piwnicy podeszły trochę wody gruntowe,
 w internacie popodciekały nieszczelne kominy.
7. Zespół Szkół Nr 3 im. Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej w Dzierżoniowie:
 zalane gabinety piwniczne (woda jeszcze stoi) – siłownia + 3 gabinety.
8. Specjalny Ośrodek Szkolno- Wychowawczy w Dzierżoniowie – nic nie zostało zalane.
9. Powiatowe Centrum Poradnictwa Psychologiczno- Pedagogicznego i Doradztwa Edukacyjnego w Dzierżoniowie:
 lało się z kratek wentylacyjnych, 
 zacieki przy ścianie szklanej, 
 duże zacieki w dwóch gabinetach na suficie.
10. Specjalny Ośrodek Szkolno- Wychowawczy im. ks. Jana Twardowskiego w Piławie Górnej-- lekkie zacieki.
Wicestarosta dopowiedział, że w niedzielę została podjęta decyzja o odwołaniu zajęć lekcyjnych w poniedziałek (szcze-
gólnie ze względu na utrudniony dojazd uczniów). Obecnie szkoły działają sprawnie. 
Radna Małgorzata Greiner zapytała, na jakiej wysokości stoi woda w Zespole Szkól Nr 3 w Dzierżoniowie? Wice-
starosta- Andrzej Bolisęga odpowiedział, że przedstawiona przez niego informacja dot. stanu na poniedziałkowy pora-
nek. Obecnie wody w szkole już nie ma (było około 20 cm). W wielu przypadkach interweniowała Straż Pożarna. Na-
stępnie Wicestarosta podziękował wszystkim dyrektorom i uczniom, którzy pomagali w niedzielę na parkingu przed 
Starostwem przy pakowaniu piaskiem worków.
Radna Małgorzata Greiner zapytała, czy poza środkami otrzymanymi od ubezpieczyciela, powiat planuje uruchomić 
rezerwę budżetową na pokrycie strat w placówkach oświatowych? Wicestarosta- Andrzej Bolisęga odpowiedział, że 
tak. Podkreślił, że ponadto został wprowadzony w naszym powiecie stan klęski żywiołowej, co pozwoli na ubieganie  
się o dodatkowe środki na ten cel. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała za przedłożoną informację i przystąpiła do kontynuacji tematu dot. stanu za-
trudnienia w powiatowych placówkach oświatowych. Stwierdziła, iż z przedstawionych materiałów wynika, że brakuje 
nauczycieli zawodu i specjalistów.  
Uwag ani pytań do ww. informacji nie zgłoszono.
Przewodnicząca Komisji zamknęła realizację pkt 3 porządku posiedzenia. 

Ad 4  Zapoznanie  członków Komisji  z  Uchwałą  nr  XXXIV/241/13  Rady  Powiatu  Dzierżoniowskiego  z  dnia 
27 sierpnia  2013r.  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i szczegółowe  warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Dzierżoniowski (wraz ze zmianami)
Przewodnicząca  Komisji przypomniała,  że  w  materiałach  na  posiedzenie  członkowie  Komisji  otrzymali  dnia 
12 września  2024r.  (za  pośrednictwem elektronicznego  systemu obsługi  eSesja)  Uchwałę  nr  XXXIV/241/13  Rady 
Powiatu Dzierżoniowskiego z dnia 27 sierpnia 2013r. (wraz ze zmianami). Uchwała jest dostępna w aktach Komisji 
(BR.0012.8.5.2024). Stwierdziła, że zapoznała się w sposób szczegółowy z przedmiotową uchwałą. Odniosła się na  
wstępie do wysokości dodatku dla opiekuna stażu i dodatku dla mentora, który wynosi 50,00 zł. 
Radna Bernadetta Szczypka stwierdziła, że w poprzedniej kadencji Komisja Edukacji analizowała w sposób bardzo 
szczegółowy przedmiotową uchwałę. Okazuje się np., że opiekun w internacie, opiekun w Liceum dla Dorosłych nie 
ma żadnego dodatku funkcyjnego.  Dyrektor  musi z ogólnej  puli dodatków zabrać określoną kwotę,  aby tych ludzi 
zachęcić do pracy, co jest niesprawiedliwe dla pozostałych nauczycieli. 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że należy się zastanowić i podjąć stosowne kroki, bowiem sytuacja doprowadzi 
do tego,  że  nie będzie  opiekunów stażu.  Młodzi  nauczyciele  mają  zupełnie  inne oczekiwania  finansowe.  Ponadto 
odniosła  się  do  dodatku  motywacyjnego,  który  wynosi  do  45%  pensji  zasadniczej  nauczyciela  początkowego. 
W rzeczywistości sytuacja wygląda zupełnie inaczej. Zatem Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Komisja do 
tematu wróciła w przyszłym roku. Ponadto odniosła się do wysokości dodatku dla dyrektora (od 5 do 100%) pensji  
zasadniczej nauczyciela najniższego stopniem (w zależności od ilości oddziałów). Zapis ten dot. 5% nie jest realny,  
zatem winien zostać zmieniony.  Wicestarosta-  Andrzej Bolisęga poinformował,  że wszyscy dyrektorzy otrzymują 
dodatek w jednakowej wysokości. 
Radna Bernadetta Szczypka stwierdziła, że ze względu na liczne zmiany uchwały winno się sporządzić jej jednolity 
tekst, który ułatwiłby zapoznawanie się z jej treścią. 
Wobec powyższego Komisja zaproponowała  wniosek do Zarządu Powiatu Dzierżoniowskiego o opracowanie tekstu 
jednolitego  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i szczegółowe  warunki 
przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy  oraz 
szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i godziny  doraźnych 
zastępstw w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Dzierżoniowski. 
Przewodnicząca Komisji przystąpiła do przeprowadzenia głosowania nad ww. wnioskiem. W głosowaniu: 12 głosów 
za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących, wniosek został przyjęty. Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 3 
do protokołu.    
Radna Bernadetta Szczypka zauważyła ponadto, że w szkole,  w której  pracuje z puli  dodatków motywacyjnych 
innym nauczycielom zabiera się pieniądze, aby przekazać dodatek dla opiekuna internatu i opiekuna w Liceum dla 
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Dorosłych.  Zatem  pojawia  się  propozycja,  aby  taki  dodatek  wprowadzić  osobno,  przekazując  do  budżetu  szkoły 
dodatkowe środki na ten cel. Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że również ze względu na takie sytuacje należy się 
pochylić ponownie nad zapisami w uchwale ujmując w jej treści takowe przypadki.  
Innych uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Komisji zamknęła realizację pkt 4 porządku posiedzenia.

Ad 5 Opiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu
Komisja nie opiniowała projektów uchwał. 
Przewodnicząca Komisji zamknęła realizację pkt 5 porządku posiedzenia. 

Ad 6 Sprawy bieżące
Przewodnicząca  Komisji poinformowała,  że  Komisja  w  miesiącu  październiku  (po  uprzedniej  prośbie  Dyrektora 
Zespół Szkół i Placówek Kształcenia Zawodowego w Bielawie) nie odbędzie posiedzenia wyjazdowego w bielawskiej 
placówce. Komisja zwróci się natomiast z prośbą do Dyrektora placówki o opracowanie pisemnych materiałów na 
temat jej funkcjonowania, aby mogła zrealizować plan swojej pracy. Wyjazd do placówki, jeśli tylko pojawi się taka  
propozycja członków, zostanie zaplanowany w roku przyszłym. 
Propozycja  Przewodniczącej  Komisji została  przyjęta.  Jednogłośnie  ustalono,  iż  posiedzenie  Komisji  odbędzie  się 
22 października br. o godz. 17.00. 
Innych spraw bieżących nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Komisji zamknęła realizację pkt 6 porządku posiedzenia. 

Ad 7 Zamknięcie posiedzenia Komisji 
Wobec zrealizowanego porządku posiedzenia  Przewodnicząca Komisji  zamknęła posiedzenie,  dziękując członkom 
Komisji za uczestnictwo.

Przewodnicząca Komisji:

Iwona Cegiełka
Sporządziła:
Angelika Pompa
Kierownik Biura Rady Powiatu 
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